
„Zkušenost učí, že podstatou lásky není to, že se díváme jeden na druhého, 
ale že se díváme stejným směrem.“
 

 Antoine de Saint-Exupéry
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KONTAKTY 

DŮLEŽITÉ ODKAZY PRO NAŠE OBČANY 

 www.uradprace.cz

Senior TAXÍK - registrace a objednání: 775 569118                    www.zelechovice.eu

PONDĚLÍ a STŘEDA
8.00-12.00 a 13.00-17.00

PÁTEK
8.00-12.00 

ADRESA:
Obec Želechovice nad Dřevnicí,
ul. 4. května 68, 
763 11,  Želechovice nad Dřevnicí 

KONTAKTNÍ ÚDAJE:
Tel: 775 569 118

E-mail: 
https://www.zelechovice.eu
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 Jubilanti v naší obci 2025

 Upozornění: Kdo si nepřeje být uváděn v rubrice jubilanti, nahlaste svůj nesouhlas na obecním úřadě.

Termíny pro uzávěrku obsahu do zpravodaje  pro 2025: 11. 04.

Příspěvky, které jsou zaslané po termínu uzávěrky, nelze již zařadit do obsahu zpravodaje. Vzhledem k omezenému prostoru si redakční rada  
určuje množství zveřejněného obsahu.  

Periodický tisk územního samosprávného celku. Vydavatel: Obec Želechovice nad Dřevnicí, 4. května 68, 763 11 Želechovice nad Dřevnicí, IČO: 75158094, tel.: 577 440 071.
Dvouměsíčník v nákladu 800 ks, XVII. ročník, zdarma, neprošlo jazykovou úpravou. MK ČR E 19801. Tisk: HART Press Otrokovice. 
DTP zpravodaje: Kateřina Kořénková; gra�cký návrh časopisu a zlom: Kateřina Kořénková. Za původnost a obsahovou správnost ručí autoři článků, publikované články nemusí nutně
vyjadřovat stanovisko OÚ Želechovice nad Dřevnicí. Uveřejněné fotogra�e jsou otištěny se souhlasem autora článku anebo pod licencí Creative Commons. 
Redakční rada: Ing. Ivo Thurner, starosta; PaedDr. Alena Gajdůšková, místostarostka; Kateřina Kořénková, gra�k. Datum vydání 28. 2. 2025 v Želechovicích nad Dřevnicí.

 
Eva Ludvíčková, sociální pracovnice

V případě neodkladné záležitosti 
možnost konzultace na telefonu:
577 440 071, 773 601 447

PRÁVNÍ PORADNA

 
Mgr.et Mgr. Dagmar Kaňovská, právnička

Otevřena: každé druhé úterý v měsíci

Možnost objednání i mimo pravidelné hodiny 
na telefonu: 777 222 528
E-mail: poradnazelechovice@gmail.com

KONZULTACE ARCHITEKT

Případné dotazy a telefonické objednání 
konzultace na telefonu: 603 709 611
E-mail: arch.pz@seznam.cz

 
Ing. Arch. Petr Zámečník, architekt

Otevřena: každé třetí úterý v měsíci
Termíny na objednání do poradny
volejte obecní úřad 
na telefonu: 577 440 071
E-mail: místostarosta@zelechovice.eu

15. 04. 09.00-13.0018. 03. 09.00-13.0008. 04. 14.00-16.00

SOCIÁLNÍ PORADNA

ÚŘEDNÍ DNY A HODINY

OBECNÍ ÚŘAD

obec@zelechovice.eu

11. 03. 14.00-16.00

Vyoralová Zdeňka           91 let  
Kráčmarová Božena        91 let
Kafková Jiřina                     91 let
Drgová Ludmila                90 let
Patáková Marie                 85 let
Patáková Františka          85 let

LEDEN-ÚNOR
Žaludková Eva                   80 let
Hubáček Alois                   80 let
Orlíková Alena                   80 let
Sousedík Emil                    80 let
Bobál Petr                           75 let
Dolanská Marie                 75 let

Adamuška Josef               75 let
Churý    Přemysl                  75 let
Ronza    Jaromír               75 let
Zapletalová Jaroslava    70 let
Macík Jaromír                    65 let
Daňková    Jana                65 let

 S úctou a láskou

 vzpomínáme
 V roce 2024 jsme se v naší obci rozloučili:

Radek Sedlář
Matěj Šopík
Věra Sadilová
Vojtěch Číčela
Hana Kubínová
Marie Trojanová
Marta Bučková

Vladimír Gajdošík
Vladimíra Kolářová
Dana Šarmanová
Alois Sáha
Zlatka Zichová
Jiří Grůz

http://www.dszo.cz
http://www.zzszlin.cz
http://www.policie.cz/zlinsky-kraj.aspx
http://www.hzscr.cz/hzs-zlinskeho-kraje.aspx
http://www.zlin.eu
http://www.kr-zlinsky.cz
http://www.vodarnazlin.cz/aktuality/havarie-vody/
mailto:podatelna.zl@uradprace.cz
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 OZVĚNY ZASTUPITELSTVA

Vážené čtenářky
a čtenáři, milí
sousedé
I když už máme za sebou první dva měsíce 
roku 2025, dostáváte do rukou první 
letošní číslo dvouměsíčníku 
Želechovického zpravodaje. 
Jako vždy se dočtete o činnos� spolků 
působících v obci.
Dobrá zpráva je, že o spolkové činnos� 
máte nyní nově průběžné informace
v kalendáři na webových stránkách obce. 

Na stránkách Zpravodaje se také dozvíte 
o jednání zastupitelstva obce. Všechna 
konkrétní usnesení zastupitelstva jsou 
opět zveřejněna na našich oficiálních 
stránkách. (www.zelechovice.eu) 

To, zásadní, co vám chceme v tomto čísle 
Zpravodaje přinést, jsou informace o tom, 
co nás v obci čeká. To je v tomto roce 
především budování tolik potřebné 
infrastruktury. V prvních dvou letech 
funkčního období současného 
zastupitelstva jsme připravovali  inves�ční 
akce  a  snažili se zlepšit služby obecního 
úřadu vylepšením interiéru, tedy 
vytvořením odpovídajícího prostředí pro 
zaměstnance obce 
i přicházející občany.
Zavedli jsme zpracování přehledných 
podkladů pro jednání zastupitelstva

a upřesnili další úřední postupy.
Nově obecní úřad nabízí pro ty, kteří mají 
problém s chůzí do schodů, vyřídit svou 
záležitost na obci bez této bariéry. Stačí 
přivolat úřednici tlačítkem domácího 
telefonu v přízemí budovy, kde také bude 
vše vyřízeno.

Rozvíjí se služba Senior Taxi, která slouží 
všem nad 65 let a osobám se zdravotním 
pos�žením. 

Funguje a zkvalitňuje se provoz sběrného 
místa. Již jsme uzavřeli první část Auditu 
Familyfriendlycommunity (Obce přátelské 
rodině). Zastupitelstvo schválilo závazek 
vedení obce k realizaci konkrétních 
opatření pro zlepšení života všech 
generací.

Jednáme např. o obnovení provozu 
lékárny a dalších služeb, vybudování 
dětské skupiny, vytvoření spolkovny, 
připravujeme realizaci hřiště pro nejmenší 
dě�.

Kromě toho jsme významně podpořili 
a v nejkratším možném čase projednali 
podmínky pro výstavbu nových bytových 
domů u školy se 72 byty, kde investor 
předpokládá zahájení stavby také již
v tomto roce.
Připraveny jsou a od března se budou 
realizovat velké inves�ční akce obce jako 
vybudování nové kanalizace v ulicích 
Lipská, Nádražní, Výpusta i ul.4. května, 
včetně její opravy. Zahájena má být 
i stavba rozšíření vodovodu na Pasekách

a sanace objektu Rožku.

Sokolové budou rekonstruovat přízemí 
sokolovny i sál, hasiči stavět novou 
zbrojnici. 
Na podzim se má čis�t Obůrek v centrální 
čás� obce. To všechno bude sloužit našim 
občanům. 

Vážení spoluobčané,

jsme si vědomi toho, že souběh všech 
těchto inves�c bude znamenat, že v jednu 
chvíli se bude v obci hodně stavět 
a budovat. Dá se předpokládat, že to 
způsobí jisté nepohodlí především 
v dopravě. Za to se omlouváme a žádáme 
o toleranci a trpělivost.
Na vysvětlení - souběh těchto akcí je dán 
podmínkami a termínováním dotačních 
�tulů, které jsme na realizaci těchto akcí 
získali v desítkách miliónů korun. 
Podrobnější informace o tom, co a kde se 
chystá, naleznete na dalších stránkách 
tohoto Zpravodaje.

Za obec děkuji za pochopení a přeji všem 
zdraví a spokojenost.

 

             
       Vaše Alena Gajdůšková, místostarostka                                                                                     
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ZASTUPITELSTVO OBCE 
DNE 15. 1. 2025

Starosta obce Ivo Thurner v úvodu jednání 
předložil zprávu o činnos� obecního úřadu 
a vedení obce od minulého zastupitelstva.

Kromě běžné agendy byly v tomto období 
vybírány poplatky související s užíváním 
hrobových míst a byly uzavírány smlouvy 
na nová urnová místa. 

Probíhala zimní údržba chodníků
a obecních komunikací, byly instalovány 
nádoby na posypový materiál. 

Auditorka Krajského úřadu Zlín provedla 
dílčí přezkoumávání účetnictví
a administra�vy obce za období
1-9/2024, ve kterém neshledala vážné 

pochybení. 

Rozhodnu�m starosty byl schválen 
Sazebník úhrad pro r. 2025 a zřízení sídla 
Klubu seniorů Želechovice, spolku Senioři 
ČR na adrese obecního úřadu. 

Starosta obce dále informoval o řešení 
havárie, tj. propadnu� chodníku u školy, 
dále vypsání výběrového řízení na 
dodavatele pro výstavbu kanalizace
a výběr dodavatele na rekonstrukci 
střechy a vybudování fotovoltaické 
elektrárny na střeše mateřské školy.

Zastupitelstvo odsouhlasilo konání 
Pasekářské bikerally v červnu, schválilo 
poskytnu� navýšeného příspěvku na 
energie pro TJ Sokol Želechovice 
vzhledem k připravované rekonstrukci 

sokolovny, navýšilo částky na poskytnu� 
věcných darů obce při životních jubileích 
občanů a vítání občánků a navýšilo 
příspěvek obce při vítání na 10 �s. Kč 
na dítě. Jak zaznělo v diskuzi, zastupitelé 
takto za celou obec vyjádřili respekt 
a podporu rodinám 
s dětmi.  

Důležitými body jednání bylo schválení 
záměru stavby ZTV lokalita Lysá, výstavby 
kanalizačních stok včetně zajištění 
výběrových řízení pro tyto akce. 

V neposlední řadě byl schválen záměr 
stavby Sanace objektu č.p. 90- Rožek,
I. etapa. 
To je první krok, který řeší havarijní stav 
objektu Rožku v majetku obce tak, aby dál 
mohl sloužit občanům.



 Informace z obce
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ZASTUPITELSTVO OBCE 
DNE 19. 2. 2025

Starosty obce Ivo Thurner podal zprávu 
o činnos� obecního úřadu. 
Zásadní v tomto období je výběr poplatků 
za odpad a psy na rok 2025. Poplatníkům 
bylo rozesláno vyúčtování za stočné
a vybírají se poplatky za vodné na 
Pasekách.

Obecní úřad zajišťuje dispečink služby 
Senior Taxík. Registraci uživatele této 
služby má již 53 občanů, kteří službu hojně 
využívají.

Rozhodnu�m starosty byly podle pravidel 
obce schváleny příspěvky na pořádání 
jednorázových akcí, probíhá zpracování 
žádos� organizací o příspěvek na práci 
s dětmi. Starosta zprávu doplnil o zevru-
bnou informaci o zahájení inves�čních akcí 
v obci. Na jednání tohoto ZO byly 
schváleny zprávy o činnos� finančního, 
kontrolního, stavebního, sociálního výboru 
a dále výboru pro kulturu a zájmové 
činnos� a výboru pro rozvoj a bezpečnost.

Zastupitelstvo v usnesení poděkovalo 
všem členům těchto výborů za jejich 
ak�vní práci ve prospěch občanů obce. 
Byly zvoleny nové členky kulturního 
výboru Mar�na Bárta a Dagmar Kaňovská.

Významným bodem tohoto jednání bylo 
schválení návrhu územní studie pro 
výstavbu 72 nových bytů v území vedle 
školy a dále jednotlivé žádos� na změnu 
územního plánu obce. Ne všechny žádos� 
na změnu byly schváleny, většinou 
z důvodů nesouladu s principy Územní 
studie čás� Přírodního parku Želechovické 
paseky z r. 2013. Všechny žádos� ještě 
budou projednány pořizovatelem
a dotčenými orgány státní správy. 

Dalšími důležitými body jednání bylo 
schválení záměru podání žádos� o dotaci 
Zlínského kraje na stavbu nové zbrojnice
a nákup automobilu pro hasiče.  

ZO schválilo také převod předání majetku 
škole (stavby hrazené obcí) odvodnění 
šaten, hydroizolace a tepelné izolace 
spodní stavby ZŠ, odvětrání šaten, 
zachycování dešťových vod ze střešních 
svodů a realizace retenčních nádrží
v hodnotě   6 159 115 Kč.

VŠECHNA USNESENÍ NAJDETE 
V PLNÉM ZNĚNÍ NA: 
WWW.ZELECHOVICE.EU 
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VÝBORY ZASTUPITELSTVA 
ODVÁDÍ DOBROU PRÁCI

Finanční výbor je ve složení Ros�slav 
Hanzlík - předseda, Josef Ambrož 
a Jaroslava Ondrušková. Výbor sleduje 
hospodaření obce i její příspěvkové 
organizace - školy a čerpání rozpočtu 
včetně inventarizací.

Předchozí kontrolní výbor pod vedením 
Michala Špendlíka podal s�žnost 
Ministerstvu vnitra bez projednání 
v zastupitelstvu (tedy mimo kompetence 
výboru) vůči jednání obce. Toto podání 
bylo kontrolou ministerstva shledáno jako 
nedůvodné, ze strany obce nebylo 
shledáno žádné porušení zákona. Závěry 
ministerstva projednalo ZO na 
prosincovém jednání. Činnost výboru
v původním složení byla ukončena po 
vzdání se mandátu zastupitelů jeho členy.
Kontrolní výbor v novém složení pracuje 
od května ve složení 
Ing. Jano Paprčka – předseda, 
Ivana Haferníková,
Mgr. et Mgr. Dagmar Kaňovská. 
Za sledované období provedl dvě 
kontroly, první ve dvou termínech, 
druhou ve třech termínech. Kontroly byly 
zaměřeny na soulad uzavírání
a naplňování smluv 
v souladu s usneseními orgánů obce 
včetně rozhodnu� starosty. Kontrolou 
nebyly shledány žádné vážné nedostatky. 

Stavební výbor je ve složení Stanislav 
Pištěk - předseda, Vladimír Balajka, 
Miroslav Dolina, Zdeněk Kür, Ing. 
Miroslav Smolka. Stavební výbor je 
nejak�vnějším výborem ZO. Dává 
odborná stanoviska na žádost OÚ a 
vedení obce ke všem žádostem občanů 
týkajících se pozemků, věcných břemen
a stavebních úprav, včetně velkých 
inves�čních akcí obce. Jádrem jeho 
činnos� je místní šetření.

Sociální výbor pracuje ve složení 
dr. Alena Gajdůšková – předsedkyně,
Jiřina Dřevojánková, Vladimír Balajka, 
Věra Elšíková a Renata Krajčová.
Stěžejní agendou výboru bylo především 
naplnění Auditu FFC (Obec přátelská 
rodině). 
V konkrétních záležitostech občanů výbor 
spolupracuje se sociální poradnou
a sociálním odborem magistrátu,  kde řeší 
sociálně právní ochranu dě� a další 
sociální problema�ku. Výbor se také 
vyjadřuje k žádostem o podporu  pro 
organizace poskytující terénní sociální
a zdravotní péči  občanům naší obce.

Výbor pro kulturu a zájmové činnos� se 
obměnil na žádost první předsedkyně Ivy 
Haferníkové. ZO za její práci ve výboru 
vyjádřilo poděkování. 

Nadále výbor pracoval ve složení Radek 
Šarman – předseda, Kateřina Kořénková, 
Marek Kobliha, Jaroslav Krajča a Karel 
Dolina. Kulturní výbor je hlavním 
organizátorem kulturních ak�vit obce. 
Členky a členové výboru se ak�vně 
zúčastňují organizace a příprav akcí jako je 
obecní ples, Pochod broučků, rozsvícení 
vánočního stromku a dalších. 
Kateřina Kořénková je členkou redakční 
rady a grafičkou Zpravodaje. 
Výbor podporuje i kulturní a společenské 
ak�vity spolků.  

Výbor pro rozvoj a bezpečnost je veden 
Ing. Petrem Hrazdírou, členové jsou 
Zdeněk Kür a Jiří Haferník. Tento výbor se 
zaměřuje na strategické výhledy obce 
včetně jednání o územním plánu
a bezpečnostní situaci v obci především
v oblas� dopravy. Výbor zpracoval obsáhlý 
odborný materiál s návrhem více než 
padesá� opatření ke zlepšení situace
v obci. Týkají se návrhu na odstranění 
závad, opravy, úpravy a doplnění 
dopravního značení, doplnění obecního 
mobiliáře. Předseda výboru i členové 
spolupracovali při řešení modernizace 
světelné signalizace v obci. Výbor se také 
vyjadřuje k podání občanů, týkajících se 
především dopravního značení a dopravní 
bezpečnos� v obci i další problema�ce  
dle požadavků vedení obce. 

Práce výborů je základem činnos� 
samosprávy obce. Všechny výbory ZO, 
jejich předsedové i členové, pracují velmi 
ak�vně, přichází s podněty ke zlepšení 
situace občanů ve svých oblastech, 
zpracovávají fundovaná odborná 
stanoviska a jsou vždy ochotni přiložit 
ruce k dílu kdekoliv je potřeba.  Jejich 
fundovaná stanoviska jsou důležitým 
podkladem pro rozhodování 
zastupitelstva i vedení obce. 

Všem jim patří velký respekt, ocenění
a poděkování.  

              Alena Gajdůšková, místostarostka
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ZAHÁJENÍ NOVÉ VÝSTAVBY KANALIZACE V OBCI
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MAPA STAVEBNÍHO DÍLA 

Vážení 
spoluobčané,
upozorňujme
na zahájení 
stavebních prací
od 1. 3. 2025
Z důvodu výstavby nové kanalizace, bude 
docházet v přilehlém okolí ke zvýšenému 
pohybu stavebních strojů a dopravy.

Prosíme �mto občany o zvýšenou 
pozornost v okolí stavby a dodržování 
označení na stavbě.

Od 1. 3. 2025 - 30. 6. 2025

Začíná I. etapa ul. Lipská

Od 1. 6. 2025 - 30. 9. 2025

Začíná II. etapa ul. Nádražní

Od 1. 8. 2025 - 30. 4. 2026              

Začíná III. etapa ul. Výpusta 

Termíny vyjadřují předpokládaný postup 
prací s ohledem na dosud známé 
skutečnos�.

Žádáme občany, aby dodržovali 
následující bezpečnostní pokyny :

    Nevstupovat na staveniště.

    Nevstupovat do nebezpečného 
prostoru stavebních strojů (bagr, 
nakladač, jeřáb, vozidla). Hrozí riziko 
vážného poškození zdraví při střetu se 
stavebním strojem.

    Dodržovat bezpečnostní značení, 
výstražné signály, upozornění a pokyny 
pracovníků.

    Nevstupovat do výkopů.

    Neodstraňovat a nemanipulovat s 
oplocením, zábranami a zábradlím  stavby.

    Dbát zvýšené pozornos� na pozemních 
komunikacích v okolí stavby. Hrozí riziko 
střetu se stavebními stroji a nákladními 
vozidly.

    Upozornit na tato nebezpečí dě�.

    Upozornit na možná rizika své návštěvy.

Omlouváme se předem za případně 
vzniklé komplikace a děkujeme všem 
občanům za pochopení při provádění 
stavebních prací na kanalizaci – 
Želechovice nad Dřevnicí. 

                                              Miroslav Smolka
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TABULKA HARMONOGRAMU PRACÍ - ČASOVÁ OSA 

ROZHOVOR SE STAROSTOU 

Zastupitelstvo 
na posledních 
jednáních chválilo 
několik velkých 
inves�čních akcí. 
Proto jsme se 
v redakční radě 
rozhodli
v rozhovoru 
s panem starostou 
Ivo Thurnerem 
tyto akce přiblížit. 

Co tedy obec čeká na začátku 
tohoto roku?

V letošním roce nás čeká řada stavebních 
prací, které ovlivní život a chod obce.
V březnu zahajujeme zásadní  a potřebnou 
opravu infrastruktury v obci, budování 
kanalizace na ulicích Lipská, Nádražní
a Výpusta. Akce je v rozsahu přibližně
55 mil Kč a je podpořena dotačním 
�tulem.

Harmonogram prací začne na ulici Lipská  
a Nádražní, kde se novou kanalizací vyřeší 
dlouhodobý problém s odváděním 
splaškových vod tam, kde dosud 
kanalizace zcela chyběla. Řešení tohoto 
problému bylo pouze na občanech.

Nová kanalizace povede od Kněžského 

mostu až ke stávající kanalizaci na 
Výpustě, která bude rekonstruována 
a napojí se do hlavního kanalizačního 
sběrače vedoucího do čis�rny odpadních 
vod v Malenovicích. 

Celá tato výstavba je zároveň přípravou 
další etapy výstavby kanalizace, která 
zajis� odvádění odpadních vod v místní 
čás� Paseky.  
Tyto práce budou probíhat v průběhu 
celého roku 2025 a vzhledem 
k rozsáhlému objemu prací zasáhnou až 
do roku 2026. 

Poznámka redakce: harmonogram prací 
naleznete na straně č. 5, kde najdete 
graficky zpracovaný časový 
harmonogram prací i s mapou, kde jsou 
zaznačeny místa výstavby.

Dlouhodobě se volá po opravě
ul. 4 května, zabýváte se �mto 
problémem?

Ano. V úseku přibližně od kostela do 
dolní čás� ul. 4. května je v jednání 
vybudování nové kanalizační stoky, která 
se napojí na hlavní kanalizační sběrače 
pod ulicí Osvobození, zároveň součás� 
těchto stavebních prací je i rekonstrukce 
vodovodu v této lokalitě.

V rámci realizace tohoto stavebního díla 
by mělo dojít i k opravě ul. 4. května 
minimálně v tomto úseku a �m bude 
vyhověno podnětům a s�žnostem 
občanů.

Projde centrum obce ještě 
nějakou další změnou? 

V letošním roce by se měla realizovat 
sanace objektu č.p. 90  tzv. 
Rožku. Tento objekt je v havarijním stavu 
a obáváme se,
že už může ohrožovat své okolí.
Celkový rozpočet na sanaci

je 6 mil. Kč.

Sanace bude probíhat ve dvou etapách, 
kdy první etapa se bude týkat úprav 
spočívající ve výměně střešní kry�ny, 
montáži nových výplní otvorů- dveří 
a oken a opravy fasády. Rozpočet na první 
etapu je cca 3 mil. Kč.

Ve druhé etapě by mělo dojít k úpravě
vnitřních prostor. Cílem je, aby tyto 
prostory sloužily našim spolkům
a zájmovým činnostem a volnočasovým 
ak�vitám. Chceme sem přemís�t 
knihovnu, pro kterou zde získáme 
bezbariérový přístup a přiblížíme ji takto
i občanům, pro které je stávající knihovna 
ve druhém patře obecního úřadu 
nedostupná či téměř nedostupná. 

Čímž se získá další prostor pro veřejnost 
a naše občany.

Proč jste se rozhodli pro opravu či 
sanaci?

Ve hře bylo více variant. Výstavba nového 
objektu vzhledem k dnešním vysokým 
cenám ve stavebnictví se ukázala 
nereálná. Už jen cena demolice by 
dosáhla polovinu částky, kterou vydáme 
na to, abychom objekt vrá�ly do stavu, 
kdy bude využíván a sloužit opět 
veřejnos�. Proto jsme zvolili variantu 
sanace objektu.

Hodně se mluví o tom, že obce v 
kraji zaznamenávají odliv 
obyvatel, jak je na tom naše obec?

Podle mých informací, občanů v obci 
neubývá, ale naopak přibývá.

Vzhledem k velmi dobré geografické 
poloze je naopak o bydlení v naší obci 
velký zájem. Proto v maximální míře, 
kromě výstavby rodinných domů, pro 
které připravujeme k prodeji obecní 
pozemky, podporujeme  také výstavbu 

6
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nových bytových domů.
Vedle základní školy vzniknou čtyři nové 
bytové domy, ve kterých bude 72 bytů 
různých velikos�. Tyto byty budou 
nabízeny k prodeji i pronájmu. Výstavba 
těchto bytových domů by měla být 
zahájena v letošním roce.

To nebude jediná stavba v 
letošním roce, která se bude 
zahajovat.

Správně. V letošní roce by měla být také 
zahájena stavba nové hasičské zbrojnice 
v místě bývalé Střelnice. 
Cena stavby je přibližně 15 mil. Kč.

Loňské povodně, i přesto, že hasiči
i samospráva je velmi dobře 
zvládla, poukázaly na akutní 
potřebu pročis�t potok Obůrek. 
Podaří se to letos?

Správce toku Obůrek i dalších přítoků 
Dřevnice jsou Lesy České republiky, s.p., se 
kterými v této věci již jednáme několik let. 

ROZHOVOR SE STAROSTOU - pokračování  
Oni musí provést potřebné práce a není to 
jednoduché. Jenom tvorba projektové 
dokumentace, bez které realizace 
vyčištění potoka není možná, trvala celý 
minulý rok. Po mnoha opakovaných 
žádostech obce na našeho správce, 
proběhne v tomto roce vyčištění koryta v 
centrální čás� obce přibližně od prodejny 
potravin Jednota téměř po soutok Obůrku 
s Dřevnicí. Vzhledem k tomu, že bude 
nutné odebrat nánosy zeminy a 
náletových dřevin, bude jejich odstranění 
spojeno s pohybem těžkých nákladních 
vozů a další techniky v obci. Tady také 
prosíme občany o trpělivost a obezřetnost 
při pohybu obcí.

Po nástupu do funkce jste otevřeli 
sběrné místo v obci, které je 
občany hodnoceno velmi kladně.
Jak hodno�te fungování sběrného 
místa Vy?

Zaznamenávám také kladné ohlasy.
I tak se snažíme o další zkvalitnění těchto 
služeb. Ve sběrném místě jsme instalovali 
kamerový systém a bezpečnostní 

osvětlení. Dále rozšíříme zázemí pro lepší 
funkčnost sběrného místa. Konkrétně 
stavbou objektu o ploše 84 m2, která 
bude provedena technologií mobilních 
kontejnerů.

A jaký máte vzkaz pro občany ?

Za celé zastupitelstvo chci říci, že všechno 
co děláme, děláme pro občany, pro jejich 
spokojený život. Víme, že výstavba 
zmiňovaných akcí po dobu realizace 
přinese trochu nepohodlí. Moc prosíme o 
toleranci a shovívavost. Těšme se 
společně na dobré dílo.

             
Velmi děkuji pane starosto za rozhovor
              Kateřina Kořénková, redakční rada

OBECNÍ KNIHOVNA

Obecní knihovna 
v Želechovicích 
nad Dřevnicí 
informuje
občany
„Milí čtenáři,

Navš�vit knihovnu může být jedním 
z nejlepších rozhodnu�, které pro svůj 
osobní a profesní rozvoj uděláte. 
Knihovna je kulturní a vzdělávací ins�tuce, 
která poskytuje veřejnos� přístup
k informacím, vzdělání a literatuře. 
Vznik knihoven je spojen s potřebou 
uchovávat a zpřístupňovat písemné 
dokumenty, což umožnilo rozvoj 
vědomos� a kultury. Knihovny existují již 
�síce let, od starověkých chrámových 
knihoven po moderní digitální knihovny,
a stále hrají klíčovou roli ve společnos�. 
V dnešní době plné digitálních rozptýlení 
a informací dostupných na pár kliknu�, se 
může zdát návštěva knihovny jako 
zastaralý koncept. Ale knihovny nejsou jen 
o knihách, jsou i o inspiraci, �chu

a prostoru pro růst. S rozvojem internetu
a digitálních technologií knihovny rozšiřují 
své služby o elektronické knihy, online 
databáze, digitální archivy. To umožňuje 
čtenářům přístup i informacím odkudkoliv 
na světě. Knihovna vytváří prostor pro 
setkávání lidí s podobnými zájmy, můžete 
navázat nová přátelství nebo se inspirovat 
jinými lidmi. Mnoho knihoven dnes nabízí 
i řadu komunitních ak�vit, přednášek 
a workshopů. Je to skvělá příležitost, jak 
se stát součás� ak�vní komunity, která 
sdílí vaši lásku k poznávání a vzdělávání,“ 
píše ve svém článku Miroslava 
Borovičková, která naši obecní knihovnu 
velmi dobře vedla dlouhých čtrnáct let 
a za to jí patří velký dík.

Od 1. února 2025 má knihovna novou 
knihovnicí paní Janu Daňkovou. 
Zřizovatelem obecní knihovny je obec 
Želechovice nad Dřevnicí, která nese 
náklady na její provoz.
Metodicky je knihovna vedena 
Krajskou knihovnou Fr. Bartoše ve Zlíně 
a spolupracuje s Městskou knihovnou ve 
Slušovicích. Díky tomu má pro své čtenáře 
rozšířenou nabídku o výměnné soubory 
nejen knih pro dospělé i dě�, ale 
i deskových her a audioknih. Přijďte se 
přesvědčit. Stránky knihovny včetně 

online katalogu knih jsou na adrese 
www.zelechovice.knihovna.cz

Čtenářům, kteří mají problémy 
s pohybem po schodem, nabízeme službu 
zajis�t si vypůjčku v přízemí budovy 
obecního úřadu. Zmáčkněte označené 
tlačítko u schodiště a přivoláte 
pracovnici OÚ.

PŮJČOVNÍ DOBA KNIHOVNY
Čtvrtek: 10:00 - 12:00, 13:00 - 17:00

E-mail: knihovna.zelechovice@seznam.cz.
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TECHNICKÁ SPRÁVA OBCE
 Aktuálně z obce
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POZVÁNKY Z OBCE

NAŠI PRACOVNÍCI ZVLÁDLI 
I KALAMITU

Chování počasí se v poslední době dá jen 
těžko přesně předpovídat, chová se 
značně nevyzpytatelně. Tak se tomu stalo 
ve čtvrtek prvního únorového týdne. Po 
tře� hodině ranní začalo na promrzlé 
povrchy chodníků a komunikací pršet. 
Jemný povlak vody se velmi rychle měnil 
v ledový povrch, vytvářel tenkou 
skleněnou slupku, po které se prak�cky 
nedalo pohybovat ani pěšky. Zde se 
vyznamenali naši technič� pracovníci, 
kteří situaci monitorovali a od čtvrté 
hodiny ranní už pracovali s posypovými 
stroji, aby i lidé, kteří odchází do práce
v brzkých ranních hodinách, tak mohli 
cestovat bezpečně. Všechny chodníky
a komunikace byly ošetřeny solným 
posypem, a takto bezpečně pochůzné 

a pojízdné. Protože byla sůl suchá a stroje 
se mohly pohybovat pro náledí jen velmi 
opatrně, množství posypového materiálu 
bylo někde větší. Tato sůl pak zase při 
dalších deš�ch při bodu mrazu pomáhala 
udržet jejich povrch v bezpečném stavu. 

REAGUJEME POZITIVNĚ NA PODMĚTY OBČANŮ 

Tímto bych chtěl velmi poděkovat všem 
našim technickým pracovníkům a 
dodavatelům zimní údržby za velmi 
dobrou práci. 

                          Ivo Thurner, starosta obce 

PODZIMNÍ BESEDA S OBČANY 
PŘINÁŠÍ OVOCE.

ROZŠÍŘILI JSME AUTOBUSOVÉ 
DOPRAVNÍ SPOJENÍ NA ZASTÁVKU 
„PŘÍČNÍ“

Na základě připomínek občanů podaných 
na „setkání u kulatého stolu“ v loňském 
roce, budou všechny spoje

autobusové linky

 „411 Luhačovice → Ludkovice → 
Provodov → Zlín“ od 2. března 2025 ve 
směru ze Zlína zastavovat na zastávce 
Želechovice, Příční.

Jedná se o 8 spojů v pracovní den
a 1 spoj v sobotu a neděli.  

Časy odjezdů spojů jsou uvedeny jízdním 
řádu na odkazu: 
h�ps://www.idzk.cz/jizdni-rady

Stávající spoje MHD DSZO, zůstávají beze 
změn. Doufáme, že zvýšení nabídky spojů 
pomůže občanům a zlepší podmínky 
cestování veřejnou dopravou. 

                              Ivo Thurner, starosta obce   
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ENERGETICKÁ KONCEPCE - DOTAZNÍK
 Aktuálně z obce

OBYDLÍ
1. V jakém typu nemovitos� bydlíte? 
    Rodinný dům
    Bytový dům

2. Energe�cká kategorie domu dle
energe�cké náročnos�:
    A – mimořádně úsporná / B – úsporná
- Výhradně novostavby
- Celoobvodové zateplení (20+ cm), izolace pláště,
střech, podlah; tepelná izolace přetažena 
přes rámy oken.
- Okna trojskla, silné rámy, prosklené plochy 
orientované na jih, východ či západ, s�nění nebo 
přesahy střech.
-Kompaktní nebo klasický tvar domu, bez světlíků či 
složitých půdorysů 
- Bez komínu, vytápění elektřinou, plynem, tepelným 
čerpadlem, často FVE či solární ohřev vody.
    C – vyhovující / D – nevyhovující
-Novostavby po roce 2007 nebo rekonstruované domy 
z 70.–90. let.
-Zateplení obvodových stěn obvykle 15–20 cm, méně 
často 10–15 cm (třída D). 
-Okna a dveře: dvojskla nebo lepší, často kombinace 
nových oken a starších dveří či naopak. 
-Klasický tvar domu, občas světlíky, výklenky nebo 
složitější půdorys.
-Topení: běžný kotel, komín, případně tepelné čerpadlo 

či podlahové topení. 
    E – nehospodárná / F – velmi nehospodárná
-Domy bez úsporných opatření, většinou starší 
zástavba do roku 1982, případně dřívější rekonstrukce 
bez zateplení.
-Upravená fasáda (např. „břízolit“), často bez zateplení 
nebo s minimální tloušťkou izolace (5–10 cm).
-Okna starší dřevěná/plastová (do roku 2005), slabší 
profily rámů. Vstupní dveře mohou být novější, ale bez 
zateplení.
-Klasický tvar, větší venkovské domy, nezateplené 
podkroví.
-Topí se pevnými palivy, komíny často vykazují známky 
větší zátěže (očouzení).
    G – mimořádně nehospodárná
-Neudržované staré domy nebo byty, desítky až stovky 
let staré, bez údržby a zateplení, často poškozené nebo 
opuštěné.
-Poškozená nebo chybějící fasáda, střechy v havarijním 
stavu.
-Stará, často rozbitá dřevěná okna, netěsnící dveře, 
chybějící sklepní či půdní okénka.
-Často neobydlené, nevytápěné objekty bez ohledu na 
půdorys nebo tvar.

3. Zateplení stěn:
    Žádné
    5-10 cm
    10-20 cm
    Více než 20 cm

Místní 
energe�cká 
koncepce (mek)
Vážení spoluobčané,
Naše obec se aktuálně zabývá Místní 
energe�ckou koncepcí (MEK), která nám 
pomůže lépe porozumět spotřebě energie 
v obci a naplánovat její efek�vní využi� do 
budoucna. Cílem je snížit náklady na 
energie, zvýšit využi� obnovitelných 
zdrojů a zajis�t stabilní dodávky energie 
pro domácnos� i veřejné budovy.
Na zpracování MEK spolupracujeme
s odborníky ze společnos� ASITIS, kteří 
analyzují dostupná data a navrhují 
konkrétní opatření pro úspory energie
a udržitelný rozvoj obce.

DOTAZNÍK PRO OBYVATELE OBCE 
ŽELECHOVICE NAD DŘEVNICÍ

V dnešní době je spotřeba energií a jejich 
cena velmi důležité téma, které se dotýká 
každého z nás. Cílem tohoto dotazníku je 
zjis�t aktuální situaci domácnos� a názory 

obyvatel v oblas� energe�ky. Poskytnuté 
údaje poslouží k vypracování Místní 
energe�cké koncepce (MEK), což je 
dokument, který vaší obci pomůže na 
problémy spojené s energe�kou lépe 
reagovat. Velmi děkujeme, že se zapojíte 
do průzkumu, který je jedním 
z nejdůležitějších zdrojů informací pro 
zpracování této koncepce. Vyplnění 
dotazníku vám zabere přibližně 15 minut.

K VYPLNĚNÍ BUDETE 
POTŘEBOVAT:

    vyúčtování el. energie za posledních
12 měsíců
    vyúčtování zemního plynu za 
posledních 12 měsíců
    v případě, že máte instalovanou FVE, 
také informace o spotřebě vlastní 
vyrobené el. energie, přihlášení do 
distribuce 24 a další relevantní informace   
FVE

DOTAZNÍK MŮŽETE ODEVZDAT
ČI VYPLNIT: 
    v �štěné podobě do schránky na 
obecním úřadě 
    vy�sknout, dotazník je ke stažení na 

webových stránkách obce 
www.zelechovice.eu 
h�ps://www.zelechovice.eu/aktualne/
aktuality/dotaznik-pro-obcany-
3016cs.html
    nebo na fcb stránkách obce a následně 
poslat sken dotazníku elektronicky na
e-mail: technik@zelechovice.eu 
    elektronicky vyplnit na webových 
stránkách www.zelechovice.eu 
na odkazu:  
h�ps://www.zelechovice.eu/aktualne/akt
uality/dotaznik-pro-obcany-3016cs.html
    pokud si dotazník přejete vyplnit 
elektronicky, jeho internetovou adresu 
můžete snadno zadat pomocí přiloženého 
QR kódu

Vyplněné dotazníky, prosím, 
odevzdávejte nejpozději 
do 14. 4. 2025, děkujeme.



Ž e l e c h o v i c k ý  z p r a v o d a j

10

1 2 0 2 5

DOTAZNÍK
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4. Zateplení půdy/stropu:
    Ano
    Ne

5. Okna:
    Stará dřevěná (špaletová, jednoskla, netěsnící)
    Stará plastová dvojskla – starší než 15 let
    Nová plastová/hliníková/dřevěná – dvojskla
    Nová plastová/hliníková/dřevěná – trojskla

ENERGIE
6. Roční spotřeba el. energie, včetně 
spotřebované vlastní el. energie z FVE
(v MWh):
    Do 2 MWh
    2–5 MWh
    5–10 MWh
    10–20 MWh
    Nad 20 MWh
    Jiné:

7. Roční spotřeba plyn (v MWh): 
    Nemám plyn
    Do 2 MWh
    2 - 5 MWh
    5 - 10 MWh
    10 – 20 MWh
    Nad 20 MWh
    Jiné: 

8. Zdroj vytápění: 
    Zemní Plyn
    Tepelné čerpadlo
    Elektrické vytápění (kotel, přímotop atp.)
    CZT (centrální zásobování teplem)
    Dřevo, pelety, dřevěné brikety
    (krb, kotle na pevná   paliva...)
    Uhlí

ELEKTROMOBILITA
9. Jaký máte názor na elektromobilitu?
    V budoucnu bude mít dominantní úlohu
    V budoucnu budou běžné i jiné způsoby pohonu
     V budoucnu budou dominovat jiné způsoby pohonu
    Nemám názor

10. Vlastníte nebo plánujete pořídit 
elektromobil?
    Vlastním elektromobil
    Pořízení elektromobilu plánuji
    Pořízení elektromobilu zvažuji
    Neplánuji pořídit elektromobil
    Na pohonu automobilu mi nezáleží

11. Co Vás od koupě elektromobilu 
odrazuje?
    Vysoká cena
    Nemožnost nabíjení doma
    Životnost baterie 
    Špatná dostupnost veřejného nabíjení
    Krátký dojezd 
    Doba nabíjení
    Nic, chci ho koupit

12. Jakým způsobem máte nebo byste mohli 
mít možnost elektromobil nabíjet?
    Na vlastním pozemku
    V bytovém domě na vlastním vyhrazeném stání 
    V bytovém domě na nevyhrazeném stání
    Veřejná nabíjecí stanice
    Na pracoviš�
    Obnovitelné zdroje

13. Máte nebo plánujete pořídit 
fotovoltaickou elektrárnu (FVE)?
    Mám
    Mám a plánuji její rozšíření
    Připravuji instalaci
    Mám o pořízení zájem
    O pořízení uvažuji, ale nejsem rozhodnutý
    Neuvažuji o pořízení

14. Co Vás od pořízení fotovoltaické 
elektrárny odrazuje?
    Nemám pro ni vhodné místo
    Mám nízkou spotřebu, nevypla� se mi
    Nemám na ni finanční prostředky
    Nemohu sehnat dodavatele
    Památková ochrana budovy 
    Nic
    Jiné

KOMUNITNÍ ENERGETIKA
15. Znáte význam pojmu komunitní 
energe�ka nebo energe�cké společenství?
    Ano, znám
    Ano, ale jen základní informace
    Slyšel jsem pojem, ale nevím, o co se jedná¨
    Ne, neznám

16. Měli byste zájem účastnit se obecního 
společenství, ve kterém by byla výroba a 
spotřeba energie sdílena?
    Ano, jako výrobce i spotřebitel
    Ano, jen jako výrobce
    Ano, jen jako spotřebitel
     Ne
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ZPRÁVA O BEZPEČNOSTNÍ SITUACI 
NA KATASTRÁLNÍM ÚZEMÍ OBCE 
ŽELECHOVICE NAD DŘEVNICÍ 
V ROCE 2024 

Tento dokument je vypracován jako zpráva 
o bezpečnostní situaci a dění na 
katastrálním území obce Želechovice nad 
Dřevnicí za rok 2024. Bezpečnostní zprávu 
vypracovává územně odpovědný policista 
Obvodního oddělení Policie České 
republiky ve Vizovicích pprap. Natálie 
Štachová a schválil npor. Mgr. Přemysl 
Zvonek, vedoucí oddělení. V průběhu roku 
2024 bylo na území obce Želechovice nad 
Dřevnicí evidováno orgány Policie ČR 
celkem 39 trestných činů, z toho 25 skutků 
prověřovalo Obvodní oddělení PČR ve 
Vizovicích.

Z podstatných uveďme: 
9x krádež (§ 205 tr. zákoníku) z toho 

8x vloupáním (§ 205 odst. 1 písm. b)
tr. Zákoníku) 

7x podvody v internetovém prostředí 
(§ 209 tr. Zákoníku)  

5x ohrožení pod vlivem návykovém látky 
(§ 274 odst. 1 tr. Zákoníku) 

3x maření výkonu úředního rozhodnu� 
a vykázán (§ 337 odst. 1 písm. a)
tr. Zákoníku)

2x výtržnictví (§ 358 odst. 1 tr. zákoníku)  

3x trestný čin narušující souži� lidí (§ 353 
odst. 1 tr. zákoníku) 

1x trestný čin pro� svobodě (§ 175 odst.
1 tr. zákoníku) 

2x porušování domovní svobody 
(§ 178 odst. 1,2 tr. zákoníku) 

1x trestný čin pro� lidské důstojnos�
(§ 185 odst. 1,2 písm. a) tr. zákoníku) 

2x těžké ublížení na zdraví z nedbalos� při 
dopravní nehodě 
(§ 147 odst. 1,2 tr. zákoníku) 

Pro srovnání lze uvést, že v roce 2023 bylo 
na území obce Želechovice nad Dřevnicí 
13 trestných činů a v roce 2022 zde bylo 
spácháno taktéž 13 trestných činu. 
V roce 2024 bylo v rámci celého teritoria 
Obvodního oddělení PČR Vizovice 
evidováno organizačními články PČR 
celkem 177 trestných činů, kdy z těchto 
bylo 53,11 % objasněno. Pro srovnání lze 
uvést, že v roce 2023 bylo v rámci teritoria 
Obvodního oddělení PČR Vizovice 
evidováno organizačními články PČR 
celkem 141 trestných činů, kdy z těchto 
bylo 48,94 % objasněno. V průběhu roku 
2024 bylo na území obce Želechovice nad 
Dřevnicí evidováno orgány Policie ČR 
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celkem 157 přestupků, z toho bylo
112 vyřešeno příkazem na místě 
(blokovou pokutou).

Mimo jiné byly v Želechovicích spáchány 
tyto přestupky: 

11x dopravní nehoda z toho
9 x nehoda bez zranění a 2x s lehkým 
zraněním. 

6x řízení motorového vozidla pod vlivem 
alkoholu (§ 5 odst. 2 písm. b) zák. č. 
361/2000Sb.) - přestupek oznámen na 
Magistrát města Zlína. 

1x řízení nemotorového vozidla pod 
vlivem alkoholu (§ 5 odst. 2 písm. b)
zák. č. 361/2000Sb.) - přestupek oznámen 
na Magistrát města Zlína. 

3x řízení vozidla motorového vozidla pod 
vlivem OPL (odmítnu� podrobení se 
vyšetření, zda při řízení vozidla nebyl 
ovlivněn alkoholem nebo jinou návykovou 
látkou) § 5 odst. 1 písm. f) a g) zák. č. 
361/2000Sb.)  

7x přestupek pro� občanskému souži� 
(§ 7 odst. 1 písm. a), b), c) zák. č. 
251/2016 Sb.) oznámeno na Magistrát 
města Zlína.

11x přestupek pro� majetku (§ 8 odst.
1 písm. a) zák. č. 251/2016 Sb.) 
Ve 3 případech zjištěn pachatel a věc 
oznámena na Magistrát města Zlína, zbylé 
přestupky odloženy dle 74 odst. 3 písm.
b) zákona číslo 250/2016 Sb., jelikož do 30 
dnů od oznámení nebyly zjištěny 
skutečnos� odůvodňující podezření, že 
jej spáchala určitá osoba.  

4x podvod na internetu (§ 8 odst. 1 písm. 
a) bod. 3 zák. č. 251/2016 Sb.) přestupky 
odloženy dle 74 odst. 3 písm. b) zákona 
číslo 250/2016 Sb., jelikož do 30 dnů od 
oznámení nebyly zjištěny skutečnos� 
odůvodňující podezření, že jej spáchala 
určitá osoba. 

Pro srovnání lze uvést, že v roce 2023 bylo 
na území obce Želechovice nad Dřevnicí 
spácháno 98 přestupků a v roce 2022 jich 
bylo spácháno 91. V roce 2025 se policisté 
OOP Vizovice ve Vašem území, s ohledem 
na markantní nárůst dopravní 
nehodovos� a přestupků
 v plynulos� silničního provozu, zaměří 
zejména na bezpečnost a plynulost 
silničního provozu (BESIP), zejména na 
vyhledávání řidičů pod vlivem alkoholu a 
návykových látek, na přestupky spojené s 
telefonováním za jízdy, připoutání během 
jízdy, technického stavu vozidel, přestupky 
chodců, cyklistů, motocyklistů 
a koloběžkářů.

Stejně jako v předešlých letech budou 

policisté ve Vaší obci provádět hlídkovou
a obchůzkovou činnost, aby se v obci 
předcházelo trestné činnos� zejména pak 
ve večerních a nočních hodinách. 

Upozornila bych také na podvodné 
jednání osob na internetových sí�ch, kdy 
se jedná o tzv. kyberkriminalitu.

V současné době se po celé České 
republice množí případy, kdy pachatelé na 
různá místa internetu umísťují reklamy, 
kterými lákají na výhodné nabídky 
inves�cí do kryptoměn, zejména Bitcoinů. 
Osoba, která má zájem o obchodování 
s kryptoměnou, vyplní na internetu 
elektronický formulář, kde zadá své údaje 
a tel. číslo.
Poté je kontaktována osobou, která se 
vydává za zaměstnance inves�čních 
společnos�. 

Tato osoba s potencionálním zájemcem 
vede komunikaci po telefonu, kdy svoji 
oběť zmanipuluje a vyzve k naskenování
a zaslání osobních dokladů, včetně 
iden�fikačních údajů k platební kartě, 
kterou posléze pachatelé využijí 
k registraci u jednoho z legi�mních 
obchodníků s kryptoměnou.

Dále oběť přesvědčí k provedení prvotní 
inves�ce. Vklad těchto prostředků je 
proveden ve prospěch bitcoinové 
peněženky, ke které však poškození nemají 
přístup, neznají heslo. Provedený vklad se 
však poškozenému zobrazuje v inves�ční 
programové pla�ormě údajných 
inves�čních společnos�. 

Tím má poškozený mylný dojem, že má 
nad inves�čními prostředky stále moc 
a drží je. V dalším kroku je poškozený, pod 
legendou ověření funkčnos� inves�čního 
systému a z důvodu proškolení se
s inves�čním systémem, vyzván k instalaci 
programu AnyDesk a k provedení 
přihlášení do internetového bankovnictví. 

Dále pachatelé díky soustavnému 
psychologickému působení poškozeného 
přimějí k provedení platební transakce, či 
tuto transakci díky dálkovému přístupu
k jeho počítači sami provedou. Pokud to 
internetové bankovnictví umožní, tak 
pachatelé bez vědomí poškozeného, pod 
jeho jménem, žádají banku o poskytnu� 
online úvěru. Tyto poskytnuté peněžní 
prostředky převádí dál, na jiné bankovní 
účty, nebo pomocí údajů z platební karty 
poškozeného provádí platební operace, 
kterými finanční prostředky směřují na 
kryptoměnu. 

Dalším a možná nejčastějším podvodným 
jednáním přes internet jsou podvody 
přes inzertní portály.

Zde se jedná o to, že neznámý pachatel 
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kontaktuje poškozené, kteří na inzertním 
portále (převážně Bazoš) vystavili inzerát 
na prodej zboží. Následně jim přes aplikaci 
WhatsApp na mobilní telefon zašle odkaz
s �m, že se jedná o fungující platební 
a kurýrní službu, v rámci které mají 
poškození po vyplnění údajů o své 
platební kartě možnost okamžitého 
vyzvednu� finančních prostředků za 
inzerované zboží. 

Současně utvrzuje poškozené, že je o této 
transakci vyrozuměna kurýrní služba, která 
zajis� přepravu zboží od prodávajícího ke 
kupujícímu.

Ve skutečnos� však naviguje poškozené na 
podvržené webové stránky, 
prostřednictvím kterých od nich vyláká 
veškeré údaje o platební kartě a tyto 
následně v kombinaci s vylákanými 
autorizačními prvky použije pro své osobní 
platby, uskutečněné zejména 
u zahraničních obchodníků, čímž dojde 

Na závěr bych chtěla jménem Obvodního 
oddělení PČR Vizovice a jménem svým, 
jako územně odpovědné policistky 
poděkovat starostovi obce
panu Ing. Ivu Thurnerovi a paní 
místostarostce PaedDr. Aleně Gajdůškové,  
dále zastupitelům obce, představitelům 
místní samosprávy, pracovníkům obecního 
úřadu a mnoha jiným osobám za velmi 
dobrý přístup a spolupráci při řešení 
problémů ve Vaší obci. 

 

           Zpracovala: pprap. Natálie Štachová  

k uskutečnění neoprávněných debetních 
operací na bankovním účtu, popř. účtech 
poškozených.

Ze strany Policie ČR bychom obyvatelům 
Vaší obce v rámci bezpečnos� 
doporučili, aby si svědomitě uzamykali 
své obydlí a chránili své majetky, dále 
určitě není od věci nainstalovat si na 
nemovitost kamerové systémy, které 
i nám mohou velmi dopomoci při 
pátrání po pachatelích. 

Dále určitě stojí za zmínku, že stále 
probíhá náborová kampaň k Policii ČR. 
Pokud by měl některý z občanů zájem 
u Policie ČR pracovat, může na 
telefonních číslech 

974 661 401 a 974 661 419 
kontaktovat personální oddělení, které 
k práci u policie a k podmínkám náboru 
nových policistů sdělí podrobné 
informace. 
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PAHOP - HOSPICOVÁ PÉČE PRO OBČANY
PAHOP, ZDRAVOTNÍ ÚSTAV 
PALIATIVNÍ A HOSPICOVÉ PÉČE, 
Z.Ú., BYL ZALOŽEN JAKO PRVNÍ 
MOBILNÍ HOSPIC NA 
UHERSKOHRADIŠŤSKU. 

Od svého vzniku v roce 2016 v Uherském 
Hradiš� rozšířil své služby do dalších 
regionů Zlínského kraje, konkrétně do 
Uherského Brodu, Zlína a Kroměříže. 

Kromě toho PAHOP poskytuje své služby 
také v Jihomoravském kraji, a to ve Veselí 
nad Moravou, Hodoníně a Vyškově.

Hlavním úkolem PAHOPu je poskytovat 
odbornou péči lidem přímo v jejich 
domovech, kde se cí� nejlépe, obklopeni 
svými nejbližšími. 

Péče je určena pacientům různých 
věkových kategorií ve všech fázích 
nemoci a využívá moderní medicínské 
přístupy, které zlepšují kvalitu života. 
O pacienty se stará tým odborníků 
složený z lékařů různých specializací, 
všeobecných sester, sociálního 
pracovníka, pracovníků 
v sociálních službách, psychologa a také 
duchovního, pokud si to pacient přeje. 
Všichni členové týmu úzce spolupracují, 
aby každý pacient dostal tu nejlepší 
podporu a péči, kterou potřebuje.

Mobilní hospicová péče: 
je specializovaný typ zdravotní péče, 
který je určen pro nevyléčitelně nemocné 
pacienty, a to bez ohledu na jejich věk. 
Péče je dostupná nepřetržitě 7 dní 

v týdnu, 24 hodin denně, 365 dní v roce, 
což znamená, že pacien� a jejich blízcí 
mohou vždy počítat s potřebnou pomocí 
a podporou, a to v jakémkoli okamžiku. 
Cílem je zajis�t pacientům co nejvyšší 
kvalitu života v posledních chvílích 
a poskytnout podporu rodině i po úmr� 
jejich blízkého.

Domácí zdravotní péče:
je založena na léčebných plánech, které 
doporučují prak�č� lékaři nebo 
specialisté. Je určena lidem všech 
věkových kategorií s různými zdravotními 
problémy. Cílem je poskytnout nezbytnou 
podporu a péči s ohledem na zdravotní 
potřeby pacienta. 

Doplňková služba:
půjčování kompenzačních pomůcek. 
Tyto zařízení a pomůcky pomáhají lidem
s různými typy pos�žení nebo omezeními 
v jejich každodenním životě. Jejich cílem
je usnadnit pohyb, komunikaci a další 
každodenní činnos�, čímž umožňují lidem 
vést co nejvíce samostatný život.

Jak můžete požádat PAHOP o péči:

telefonicky          603 591 612

e-mailem            infozl@pahop.cz

Vyplnit formulář h�ps://www.centrum-
pahop.cz/zadost-o-poskytnu�-mobilni-
hospicove-pece
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Tříkrálová sbírka 
2025 
v Želechovicích 
nad Dřevnicí
O víkendu 4. - 5. 1. 2025 proběhla i v naší 
obci Želechovice nad Dřevnicí Třikrálová 
sbírka. 

Letos byla vybrána rekordní částka 
80 033 Kč. 

Děkujeme všem koledníkům, 
kteří obešli celou obec, za zapojení do 
největší sbírky v naší zemi. Zároveň 
děkujeme všem dárcům.
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 Červený kříž
 NEZÁVISLOST, HUMANITA, NESTRANNOST

CO SE UDÁLO A CO 
PŘIPRAVUJEME

Dne 21. 2. 2025 se v naší MS ČČK 
uskutečnila už tradičně výroční schůze. 
Kromě našich členek byli pozváni i hosté
z řad zástupců obce a místních spolků – 
dobrovolných hasičů či Sokola. Přítomní 
byli seznámeni s přehledem činnos� 
a hospodařením za uplynulé období a co 
máme naplánováno v letošním roce. 
Budeme se snažit zase zařadit zdravotní 
přednášky, plánujeme zájezd, 
vypomůžeme hasičům na dětském dni, 

zajis�me zdravotní dohledy na soutěži 
místních hasičů, tradiční prodej vánoční 
růže či návštěvu seniorů starších 80 let.
a určitě i něco vice. Už tradiční součás� 
naší schůze je i odměňování a předání 
malé pozornos� ak�vním dárcům krve 
z naší obce. A tady bych se chtěla zmínit 
“Proč darovat krev?“ V České republice 
chybí dárci krve. Každý z nás potřebuje za 
svůj život průměrně 5x krevní transfuzi
a 14x lék vyrobený z krve.
Na komplikovanější operaci je potřeba
i 10 jednotek krve po 300 ml. Díky stále 
složitějším operacím spotřeba krve 

neustále roste. Počet dobrovolných dárců 
naopak dlouhodobě klesá a čím dál více 
lidí svoji krev raději prodává 
farmaceu�ckým firmám. Lidská krev je 
navíc jedna z mála věcí, kterou neumíme 
vyrobit uměle. Stanete-li se dobrovolným 
dárcem krve, jedním odběrem můžete 
zachránit až 4 lidské životy a za ten dobrý 
pocit to určitě stojí. 

                                             Pavlína Novotná
  Předsedkyně MS ČČK Želechovice nad/Dř.



Ž e l e c h o v i c k ý  z p r a v o d a jŽ e l e c h o v i c k ý  z p r a v o d a j1 2 0 2 5

Klub seniorů Želechovice
ŠŤASTNÝ ČLOVĚK NEVNÍMÁ ČAS 

ZAČÁTEK ROKU U VĚKEM 
ZRALÝCH

V první lednovou sobotu jsme měli 
u Věkem zralých povídání manželů Šta-
uderových o životě na Novém Zélandu. 
Plné fotek a zajímavých informací 
o přírodě i o místních Maorech. Ani jsme 
netušili, že v „zemi dlouhého bílého 
mraku“ nežijí žádní hadi a téměř žádná 
jedovatá zvířata. Dozvěděli jsme se i to, 
že první volební právo žen bylo právě tam 
anebo, že se tam země pořád chvěje 
zemětřeseními. O měsíc později jsme pak 
měli tradiční program pod vžitým názvem 
„vepřová kultura“, tedy maso z kotlíku. 
Kdo přišel s konvičkou, neodcházel
s prázdnou. Trocha toho mastného
k mrazivým dnům zkrátka patří, takže 
příš� rok s �m můžete počítat zase. 
V první březnovou sobotu nás čeká 
novinka v podobě společenských her 

a k tomu na místě pečené hous�čky
a cigárko z udírny. V dubnu pak jarní 
tvoření z kvě�n a pro pány pletení tatarů. 
Na další měsíce máme v plánu posezení 
u muziky, výlety, povídání, přednášky. 
A stále pla�, že vítán je mezi námi každý.

                                                  Jitka Chy�lová
               

OHLÉDNUTÍ ZA ZDAŘILOU AKCÍ 
KLUBU SENIORŮ ŽELECHOVICE

V pondělí 3.2.2025 se početná skupina 
35 členů klubu seniorů vydala 
v odpoledních hodinách na exkurzi s chu� 
a vůní slivovice do firmy Rudolf Jelínek a.s. 
ve Vizovicích.

Cílem exkurze bylo seznámení s hlavními 
principy výroby, historií a tradicí firmy. 

Exkurzí nás velmi poutavě a trpělivě 
provázel Ing. Pavel Hurta - za což mu patří 
velký dík.
                       

                                          Hanka Slováčková,
                               Klub seniorů Želechovice

KSŽKSŽ

KSŽ
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 Naše škola
 AKTUALITY NEJEN ZE ŠKOLNÍCH LAVIC
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SKILLS BUILDER – ROZVOJ 
DOVEDNOSTÍ

V naší škole si uvědomujeme, že 
vzdělávání není jen o učení se faktů 
a teorií. Kromě tradičních vzdělávacích
cílů se zaměřujeme i na rozvoj měkkých 
dovednos�, které jsou v dnešní době 
stejně důležité. 

Pro tento účel využíváme metodiku Skills 
Builder, která nám pomáhá postupně 
rozvíjet různé dovednos� krok za krokem. 

Tento systém umožňuje dětem lépe 
poznávat sebe sama a postupně zlepšovat 
své schopnos�.

Měkké dovednos�, jako jsou schopnost 
naslouchat, prezentační dovednos�, 
krea�vní myšlení, řešení problémů nebo 
týmová spolupráce, jsou nezbytné nejen 
pro úspěch na trhu práce, ale i pro 
každodenní život. V tomto školním roce 
s metodikou cíleně pracuje několik tříd na 
1. i 2. stupni. 

Zaměřují se na vybrané dovednos�, které 
prostřednictvím zacílených ak�vit rozvíjejí. 
Postupně bychom chtěli práci s metodikou 
zařadit do všech ročníků školy.

Cílem není jen zlepšit měkké dovednos� 
žáků, ale také zvýšit jejich vnitřní mo�vaci 
k učení a podpořit celkový rozvoj jejich 
osobnos�. Věříme, že �mto způsobem 
dáváme dětem nástroje pro úspěch nejen 
ve škole, ale i v životě.

ŠKOLA NA LYŽÍCH

Ve dnech 20.–24. ledna se žáci 
4. a 5. ročníku naší základní školy 
zúčastnili lyžařského kurzu, který se konal 
ve Skiareálu Újezd u Valašských Klobouk. 
Počasí nám přálo, a tak jsme si mohli 
naplno užít pět dnů plných lyžování, her
a zimních radovánek.

Dě� si vedly skvěle! Některé stály na lyžích 
poprvé, jiné si při zdokonalování techniky 
užívaly každý oblouk, ale všichni bez 
výjimky odjížděli s nově nabytými 
dovednostmi a hlavně s úsměvem na 
tváři.

Velké poděkování patří paním učitelkám, 
které odborně vedly lyžařskou výuku na 
svahu a také provozovatelům areálu za 
perfektně upravenou sjezdovku 
a vstřícnost, se kterou se o nás starali.

Celý týden proběhl bez komplikací a domů 
jsme se vrá�li s hlavou plnou krásných 
zážitků. Už nyní se těšíme na příš� rok!

RODILÝ MLUVČÍ VE VÝUCE 

Naše základní škola se v letošním školním 
roce zapojila do projektu MAP IV, jehož 
cílem je také podpora výuky cizích jazyků. 
Díky tomuto projektu měli naši žáci 
v únoru jedinečnou příležitost učit se 
anglič�nu přímo s rodilým mluvčím, 
Paulem Alexandrem Akweiem.

Výuka probíhala ve spolupráci s učiteli 
anglického jazyka formou párové výuky. 
Přímý kontakt s rodilým mluvčím pomáhá 
dětem nejen zdokonalit jazykové 
dovednos�, ale také lépe porozumět 
přirozené výslovnos� a intonaci. Zároveň 
odbourává ostych z komunikace v cizím 
jazyce a přibližuje žákům kulturu anglicky 
mluvících zemí.

Pan Akwei je energický, srdečný učitel 
a dokázal dě� zaujmout i mo�vovat 
k ak�vnímu zapojení do hodin. Věříme, že 
tato zkušenost bude pro žáky nejen 
přínosem v oblas� jazykových dovednos�, 
ale také je povzbudí k dalšímu objevování 
světa cizích jazyků.

VÝJIMEČNÉ ÚSPĚCHY NAŠICH 
ŽÁKŮ

Na podzim 2024 se naše škola zapojila
do Národního testování 9. ročníků 
organizovaného společnos� Scio.

S hrdos� můžeme oznámit, že naše žákyně 
Ivana Metyšová dosáhla jednoho
z nejlepších výsledků ve Zlínském kraji.

Další skvělý úspěch přineslo regionální 
finále soutěže Mladý chemik, které se 
konalo 6. února 2025 na ISŠ – COP 
Valašské Meziříčí.

Naši školu reprezentovali Ester Dulovcová 
a Adolf Staffa. Z celkem 28 finalistů se 
Ester Dulovcová umís�la na 11. místě, 
za�mco Adolf Staffa soutěž ovládl a získal
1. místo! Díky tomuto vítězství postupuje 
do celostátního finále, které se uskuteční 
12. června 2025 na Fakultě chemicko-
technologické Univerzity Pardubice.

Našim talentovaným studentům 
děkujeme za skvělou reprezentaci školy 
a Adolfovi přejeme hodně úspěchů 
v celostátním kole!
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SPORTOVNÍ OKÉNKO

Uplynulé týdny byly pro naši školu ve 
znamení skvělých sportovních turnajů, 
které přinesly spoustu zábavy, spolupráce 
a nezapomenutelných zážitků.

Turnaj ve stolním tenise v rámci 
Podřevnické sportovní ligy, který jsme 
měli tu čest pořádat, přinesl velmi 
napínavé chvíle. Naši hráči bojovali 
o každé vítězství a užili si skvělou 
atmosféru a cenné zkušenos�. 

Největší pozornost si získal florbalový 
turnaj o Zlatý míček, který probíhal napříč 
celým 1. stupněm. Jednotlivé třídy se 
utkaly pro� sobě v zápasech, a to přímo 
v den pololetního vysvědčení. Turnaj 
nejen že ukázal vynikající sportovní 
výkony, ale také byl příležitos� k oslavě 
školních úspěchů pohybem. Atmosféra 
byla plná nadšení a skvělé sportovní 
energie.

Podřevnická sportovní liga zavítala také na 
základní školu do Š�py, kde se konal turnaj 
ve vybíjené pro žáky 4. a 5. ročníků. 
Zápasy byly plné rychlých reakcí, týmové 
spolupráce a skvělých herních momentů.

Děkujeme všem sportovcům za skvělé 
výkony, spolupráci a radost z pohybu. 

Už teď se těšíme na další sportovní výzvy!

                            Natálie Valášková

 Naše škola
 AKTUALITY NEJEN ZE ŠKOLNÍCH LAVIC
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 MŠ
 CO JE NOVÉHO VE ŠKOLCE

Po vánočních prázdninách jsme se všichni 
v naší mateřské škole opět sešli plní 
energie a nadšení do nového roku. 

Hned v lednu k nám zavítala řada 
divadelních souborů, které dětem přinesly 
různé netradiční pohádky. 

Prvním představením bylo „Krakonošův 
hrnek“ v podání Divadla Plyšového 
Medvídka. Toto představení, kombinující 
činohru a loutkové divadlo, nás uchvá�lo 
nejen krásnými ručně vyráběnými 
kulisami, ale také důrazem na hudební 
a výtvarnou stránku příběhu. 

Další pohádkovou lahůdkou bylo 
Divadýlko o Karkulce z kredence, které 
dětem připomnělo známý příběh Červené 
karkulky v netradičním a velmi zábavném 
podání. 

Smích a radost naplnily naši školku a dě� 
si z představení odnesly nejen skvělou 
náladu, ale i ponaučení. Naši školku 
navš�vilo také Divadlo Leonka, které 
svými pohádkami vždy umí vykouzlit 
úsměv na dětských tvářích.

Díky těmto kouzelným představením jsme 
si mohli užít krásné divadelní zážitky 
přímo v prostorách školky, což bylo pro 
dě� nejen příjemné, ale i inspira�vní.

1 2 0 2 5

DENTÁLNÍ HYGIENISTKA VE TŘÍDĚ 
VEVEREK

Dne 22. ledna měla třída Veverek 
možnost přivítat vzácnou návštěvu – paní 
dentální hygienistku Káju z DentAurum 
z Vizovic. Během besedy se dě� 
dozvěděly, jak správně pečovat o své 
zoubky, proč je důležité pravidelné čištění 
a jaké potraviny jim prospívají nebo 
naopak škodí. Paní hygienistka vše dětem 
ukázala názorně a zábavnou formou, 
takže si nejen osvojily správné techniky 
čištění, ale zároveň si to i hned vyzkoušely. 
Na závěr si každý odnesl malý dáreček – 
zubní kartáček, pastu, omalovánky 
a diplom jako odměnu za ak�vní účast. 
Dě� si tak nejen užily zajímavé 
dopoledne, ale také si odnesly nové 
poznatky, díky kterým si udrží zdravý
a krásný úsměv.

DĚTI NA STARTU

Konec ledna přinesl dětem další vzrušující 
novinku – začal sportovní kroužek Dě� na 
startu, který je určen především pro 
předškoláky. Každé úterý se dě� těší na 
pestré sportovní ak�vity, které rozvíjejí 

jejich pohybové dovednos�, koordinaci
a radost z pohybu. Cílem kroužku je nejen 
zlepšit fyzickou kondici dě�, ale také je 
vést k rados� ze sportování a týmové 
spolupráce. Dě� na startu tak navázaly na 
plavání, které jsme v měsíci lednu zdárně 
ukončili.

OLYMPIÁDA VE ŠKOLCE

Leden se nesl také ve znamení zimní 
olympiády. Dě� se během týdne 
seznamovaly s olympijskou tradicí, 
zkoumaly rozdíly mezi letními a zimními 
sporty a tvořily krásné výkresy 
s olympijskou téma�kou. Na závěr týdne 
jsme uspořádali vlastní zimní olympiádu 
v tělocvičně, kde si dě� vyzkoušely různé 
sportovní disciplíny. Absolvovaly běh 
s olympijským ohněm, zdolávaly slalom
na lyžích, soutěžily v bobování, bruslily, 
a dokonce si zahrály hokej. Každý malý 
sportovec ukázal nejen své dovednos�, ale 
i týmového ducha. Za skvělé výkony byly 
dě� odměněny olympijskými medailemi, 
které si s hrdos� odnesly domů. 

Již teď netrpělivě vyčkáváme na únor, 
který přinese spoustu masopustního 
a karnevalového veselí.
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 ZUŠ MORAVA S ÚSPĚCHEM VYSTUPUJE
 ZUŠ

VÝCHOVNÝ KONCERT PRO 
ZÁKLADNÍ ŠKOLU

NOVOROČNÍ BESÍDKA

Žáci ZUŠ Morava vykročili do nového roku 
opět ak�vně a už v lednu vystoupili na 
novoroční besídce. Ta se konala v budově 
ZŠ a velmi pěkně zde zahráli žáci 
smyčcového a klavírního oddělení. Pro 
velkou nemocnost žáků zpestřil publiku 
koncert svým vystoupením také pan učitel 
Mgr. Marek Obdržálek.

POZVÁNKA NA ABSOLVENTSKÝ 
KONCERT

Nyní se už připravujeme na slavnostní 
Absolventský koncert žáků ZUŠ Morava, 
který se uskuteční v sokolovně v 
Želechovicích v sobotu 12. dubna 2025 
v 16:00 hod. Představí se absolven�, kteří 
zde završí I. stupeň sedmiletého studia 
v ZUŠ, ale těšit se můžete i na další sólová 
vystoupení. Chybět nebudou ani populární 
čísla hráčů na bicí soupravu.

Společně se můžeme setkat i na dalších 
akcích, na kterých se podílí ZUŠ Morava. 
Milovníci dechové hudby si jistě nenechají 
ujít Valašské setkání dechovek Fryšták 
2025. Akce se uskuteční 14. března 2025
v Kulturním domě ZDV Fryšták.

PŘIHLÁŠKY DO ZUŠ MORAVA

Přihlášky ke studiu do ZUŠ Morava pro 
školní rok 2025/2026 jsou dostupné na 
školním webu v termínu od 1. února 2025 
do 18. května 2025. Vyučujeme v budově 
ZŠ a studovat je možné hudební
a výtvarný obor. Na základě včas podané 
přihlášky budou žáci pozváni k talentovým 
zkouškám. O přije� do ZUŠ nerozhoduje 
pouze úspěšně složená talentová zkouška, 
ale také volná kapacita školy. Moc se 
těšíme na všechny malé muzikanty
i výtvarníky!

                                          Mgr. Jitka Rafajová

1 2 0 2 5
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 SDH Želechovice
 BOHU KE CTI, BLIŽNÍMU KU POMOCI,VLASTI K ROZKVĚTU
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PŘIVÍTÁNÍ V NOVÉM ROCE

Vážení spoluobčané,

Srdečně vás vítáme v roce 2025! 

Přejeme vám všem šťastný, zdravý 
a úspěšný nový rok. Jak už je naším 
dobrým zvykem, i v tomto roce pro vás 
připravujeme širokou škálu akcí a ak�vit, 
které budou příležitos� k setkání, zábavě
a společnému proži� krásných chvil.

Těšíme se, že se během celého roku 
budeme moci společně potkávat na 
různých akcích, které pro vás chystáme.
Přejeme vám krásný začátek roku a těšíme 
se na všechna setkání, která nás čekají.

HASIČSKÉ VÝROČNÍ VALNÉ 
HROMADY

Během začátku roku jsme se zúčastnili 
několik hasičských výročních schůzí. Hned 
4. ledna to byla schůze sboru v 
Lužkovicích, dále pak 11. Ledna schůze 
sboru na Želechovických Pasekách a 
7. února to pak byla schůze 8. okrsku, 
která se konala v Lužkovicích v Hospůdce 
na hřiš�. Na všech schůzích byla shrnuta 
činnost a hospodaření za rok 2024 a plány 
na rok 2025. Všude vše proběhlo 
v přátelském duchu a v pohodě.

METODICKÉ ZAMĚSTNÁNÍ 
VELITELE

V sobotu 8. února od 8 hodin se 
uskutečnilo v budově HZS Zlínského kraje - 
stanice Zlín instrukčně metodické 
zaměstnání pro velitele jednotek SDH obcí 
z hasebního obvodu stanice Zlín. Řešila se 
zejména aktuální témata, která se týkají 
práce hasičů a další vybraná témata 
spojená s výjezdovou činnos�. Za náš sbor 
se zúčastnil velitel jednotky bratr 
Dolanský.

VÝJEZDOVÁ JEDNOTKA

Nejdříve, tak jako každý rok, budeme 
bilancovat naši výjezdovou činnost za 
uplynulý rok v rámci Zlínského kraje. Na 
tomto místě je nutno zmínit, že loňskou 
výjezdovou činnost ovlivnily zářijové 
povodně, kdy na jeden výjezd připadlo ve 
výsledku třeba 5 a více zásahů, o kterých 
se dále bavíme. Proto jsou výsledná čísla 
o dost vyšší než za rok 2023.

Celkově vloni vyjelo alespoň jednou 319 
jednotek požární ochrany (JPO) a celkem 
mají na kontě 5874 zásahů.

Jednotek naší kategorie (JPO V) vyjelo loni 
alespoň jednou 246. Tyto mají celkem 
2528 zásahů. Průměr je tedy cca 10 
výjezdů na jednotku. Naše jednotka 
zaznamenala v roce 2024 celkem 35 
zásahů, což je více jak třikrát tolik. Jezdíme 

i mimo náš katastr na událos� různého 
typu a rozsahu, což znamená, že svou 
práci děláme dobře a je na nás 
spolehnu�.

Jen pro zajímavost jednotky vyšší 
kategorie (JPO III) měly v průměru 
31 zásahů (49 jednotek, 1518 zásahů)
a ještě vyšší kategorie (JPO II) měly v 
průměru 76 zásahů (24 jednotek, 1828 
zásahů).

Vysvětlení jednotlivých kategorií JPO atd. 
je dostupné např. na www.hasici-
zelechovice.cz.

V letošním roce pak máme na kontě již
2 výjezdy. První letošní výjezd na sebe 
nenechal dlouho čekat. Hned v polovině 
ledna nám byl vyhlášen požární poplach 
do Zlína, konkrétně do místní čás� 
Příluky. V 20:49 se rozezněla dálkově 
ovládaná siréna na budově pošty a 
zároveň i v našem rozhlase. Výhodou 
rozhlasu je, že kromě sirény následně 
oznamuje i verbální zprávu, která 
upřesňuje, o jaký zásah se jedná. Tento 
rozhlas je slyšet i na místech, kde není 
dobře slyšet siréna.
Naše výjezdová jednotka reagovala rychle 
- vyjeli jsme už šest minut po vyhlášení 
poplachu, takže jsme zákonem 
stanovených deset minut splnili s velkou 
rezervou. Požár chatky na Štákových 
Pasekách byl nahlášen jako událost, která 
se nacházela daleko od asfaltové cesty, 
což jízdu v závěrečné čás� cesty značně 
zkomplikovalo. Náš zkušený řidič si však 
i v těchto náročných podmínkách vedl 
výborně. Po příjezdu na místo jsme se po 
nahlášení veliteli zásahu pus�li společně 
s dalšími jednotkami do rozebírání 
dřevěného obložení chaty, kde požár už 
byl téměř uhašen. Následně jsme čis�li 
kotel a topné těleso. Jakmile byly všechny 
požadované práce hotové a naše pomoc 

již nebyla nutná, byli jsme velitelem 
zásahu posláni zpět na základnu.

Druhý letošní výjezd se odehrál ihned na 
konci ledna, těsně před tře� hodinou 
odpolední. Naštěs� se nejednalo o nic 
tragického, ale situace byla i tak 
nebezpečná, především pro řidiče. 
Nahlášen nám byl spadlý strom přes silnici 
vedoucí na Lipské Paseky. Po příjezdu na 
místo mimořádné událos� jsme 
zabezpečili okolí a provedli důkladný 
průzkum. Poté jsme strom rozřezali na 
menší čás� a odklidili mimo komunikaci. 
Po úklidu a zametení cesty jsme se vrá�li 
na zbrojnici.

HASIČSKÁ ZABÍJAČKA

O víkendu od 24. do 26. ledna probíhala 
naše tradiční hasičská zabíjačka, která je 
vždy otevírací akcí nového roku. Je to 
skvělá příležitost k tomu, abychom se 
sešli, popovídali si, a především si pořádně 
odpočinuli.

V pátek jsme začali vařením krup a zelí 
a chystáním všeho potřebného na sobotu. 
Nezbytnou součás� příprav bylo také 
dovezení pašíka.

V sobotu ráno jsme už naplno rozjeli celý 
proces. Po poražení prasete začala běžet 
„mašinerie“ - vše se začalo čis�t, dělit a 
zpracovávat. Během dne se připravovaly 
všechny známé zabijačkové dobroty: 
vařené maso, tlačenka, jitrnice, prdelačka, 
pečené maso, obcházka, sádlo a škvarky. 
Celý den jsme tvrdě pracovali, takže večer 
jsme si už zaslouženě sedli a povídali si.
Neděle pak patřila úklidu a umývání 
veškerého vybavení.

Za SDH Želechovice nad Dřevnicí Ing. Petr 
Hrazdira, Mgr. et Mgr. Veronika Zichová,                      
MA



21

Ž e l e c h o v i c k ý  z p r a v o d a j

 Skautské okénko
 SLOUŽIT NEJVYŠŠÍ PRAVDĚ A LÁSCE

VÝPRAVA MALENISKA

Činnost v loňském roce jsme uzavřeli 
stylově – předvánoční vycházkou k chatě 
želechovských myslivců a přichystáním 
hos�ny pro zvířátka. Myslivci u chaty 
připravili „vánoční stromeček“, na který 
společně s dětmi pověsili mrkve, jablka 
a kukuřici. Pod stromeček jsme ještě 
přidali seno, kaštany a slunečnicová 
semínka. Dě� se pak na chatě občerstvily 
čajem a perníčky, které myslivci připravili 
pro ně. Došlo i na pár her o zvířátkách. Při 
tom jsme mohli sledovat z okna, jestli už 
někdo stromeček objevil. Vycházka se 
vydařila, dě� i myslivci byli spokojeni, 
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a tak jsme se domluvili, že tento rok akci 
zopakujeme.
Ale to až v prosinci. Do té doby máme
v plánu ještě spoustu dalších ak�vit. 
Počítáme s otevíráním studánek (letos 
možná společně s Přáteli Pasekářské 
stezky), úklidem obce, výpravami za 
dobrodružstvím s přespáním a samo-
zřejmě i táborem. Teď v únoru snad ještě 
s�hneme hrací výlet na IQ Play, ale 

 VE ZDRAVÉM TĚLE ZDRAVÝ DUCH
 TJ Sokol

ŠTĚPÁNSKÁ PROCHÁZKA 2024

26. prosince proběhla tradiční Štěpánská 
procházka pořádaná TJ Sokol Želechovice, 
na kterou byli zváni naprosto všichni. 
Počasí bylo příznivé a naši zvířecí mazlíčci 
dotvořili báječnou atmosféru. A abychom 
nebyli úplně znaveni, cestou zpět jsme 
měli pozvání na ještě jedno občerstvení, 
velmi děkujeme za zpestření procházky. 

Kateřina Kořénková, TJ Sokol  Želechovice

TJ Sokol zve na Pravidelná cvičení: 

    Cvičení pro ženy: pondělí 19:00 - 20:00               

    Cvičení seniorů: úterý 9:00 - 10:00    

    Posilovací cvičení pro ženy: 
úterý 18:00 - 19:00

    Zdravotní energe�cké cvičení pro
seniory: čtvrtek 9:00 - 10:00
    V měsíci březnu bude pokračovat výuka 
country tanců termíny budou rovněž 
zveřejněny.

Rekonstrukce spodních prostor 
sokolovny: V měsíci březnu 2025 budou 
zahájeny stavební práce na rekonstrukci 
sociálního zařízení a spodních prostor 
objektu sokolovny, které jsou plánovány 
do konce října. Po dobu rekonstrukce 
bude nadále v provozu sál sokolovny. 
Vzhledem k průběhu prací však bude po 

dobu stavebních prací k dispozici pouze 
sociální zařízení v šatně a bude omezen 
provoz „Coffe Baru“.

DIVADELNÍ KROUŽEK

Dětský divadelní kroužek pod vedením 
paní Brančíkové pilně nacvičuje 
představení pohádky „O Budulínkovi“ – 
premiéra se chystá v měsíci dubnu, 
o termínu budeme včas informovat.
ČTJ Sokol Želechovice Informace na 
h�p://www.tjsokol-zelechovice.wbs.cz/ 
a na facebooku

        Za TJ Sokol Želechovice Pavel Nosálek

nemocnost je vysoká a čas se krá� …
Začátek roku pro nás znamená mimo jiné 
registraci členů. Po jejím uzavření má náš 
oddíl letos 36 členů, z toho 18 dě� ze 
Želechovic a 9 z Lípy. Zbytek oddílu tvoří 
dě� z jiných obcí a dospělí. Jsme rádi za 
zájem o náš oddíl, děkujeme rodičům za 
spolupráci a trpělivost a hlavně 
představitelům a pracovníkům obou obcí 
za podporu a vstřícnost, bez které by náš 
oddíl nemohl fungovat tak, jak funguje,
a jak ho znáte i Vy. 
                               Nika Lotocká Gajdůšková



 Objevujeme bohatou minulost Želechovic
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VALAŠSKÉ SUŠÁRNY A SUŠENÍ OVOCE 
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V řadě předchozích článků o minulos� 
naší obce jsme si připomínali, čím se naši 
předkové živili. 

Víme, že charakter Podřevnicka a Valašska 
byl povětšinou zemědělský. A přestože náš 
kraj pasek a kotárů skýtal jen život 
chudobný a plný těžké dřiny, umožňoval 
většině hospodářství soběstačnost ve 
svých potřebách. Lidé byli závislí na tom, 
co se jim podařilo vychovat a vypěstovat 
na svých políčkách, doma si vyráběli také 
nářadí, ošacení, z darů domácí krajiny 
připravovali stavební materiál a také 
většina léčivých prostředků pocházela ze 
zdejších luk a lesů. Na dědinách nebyla 
v dřívějších dobách tolik specializovaná 
řemesla jako ve městech, sedlák sám 
musel být zároveň zedníkem, tesařem, 
řezníkem či tkalcem. Pouze povolání, 
vyžadující nákladné technické vybavení, 
mnohdy děděné z generace na generaci, 
byla svěřena odborníkům. Velmi 
potřebnými a proto i váženými tedy byli 
kováři, mlynáři nebo v případě Želechovic 
třeba papírníci. Co už si naši předkové 
nedokázali připravit doma, mohli si 
nakoupit či směnit v některém blízkém 
městě na trhu nebo jarmeku. 

Bylo však i nějaké zboží, kterým náš kraj 
oplýval a mohl jej tedy nabídnout na vývoz 
a prodej do vzdálenějších oblas�? 

Staří Želechovjané nedostali do vínku 
rozlehlé úrodné roviny jako na bohaté 
Hané, povodí velkých řek ani teplé 
podnebí umožňující výsadby vinohradů. 
Dále na Valašsku převládal chov ovcí 
a tedy i produkce řady výrobků především
z mléka, ale i z vlny. U nás však zdrojem 
hlavních vývozních komodit bylo 
ovocnářství. Dnes už si to tolik 
neuvědomujeme, ale pěstování a prodej 
ovoce – jablek, hrušek a především 
švestek, které ovšem Valach nenazval jinak 
než trnkami, bylo důležitým zdrojem 
příjmů mnoha hospodářství v kraji. 

A protože ovoce není příliš trvanlivé, bylo 
třeba vymyslet celou řadu způsobů jeho 
konzervace, tedy pozměnit konzistenci 
tak, aby se dalo konzumovat i s odstupem 
několika měsíců či let. Pomineme dnes 
téma pálení slivovice, byť chápu, že pro 
mnohého čtenáře je to to nejlákavější. 
Také vaření povidel nebo-li kotloviny si 
jistě zaslouží samostatnou kapitolu. 

Zkusme nyní zavzpomínat na sušení trnek, 
hrušek a jablek. Uvidíme, že zdaleka nejde 
jen o potravinářskou výrobu, ale
i o důležitou součást našeho bohatého 
kulturního dědictví.       

Když se podíváme do starých map či 
indikačních skic, zjis�me, že u každé 
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chalupy stávala celá řada dalších stavení, 
většinou dřevěných. A právě to byly 
nejrůznější stodoly, kolně, listníky, šopy, 
komory, chlévy, dřevníky či drvárky
a mimo jiné i sušárny ovoce. V posledním 
případě se jednalo o menší roubené 
stavby s kamennou podezdívkou, většinou 
dále od domu, snad z důvodu obav
z ohně. Střecha byla krytá šindelem nebo 
slámou. Prostřední část, též zvanou 
„těpluška“ hospodář pečlivě omítnul 
hliněnou maltou s plevami. Uvnitř stála 
asi 1 metr vysoká kamna sálající teplo
a po jejich obou stranách i nad nimi 
bývala umístěna plata neboli lísky (též lísy 
či lésy) o rozměrech 1,5 x 0,8 metru. Dno 
lísky tvořila síť z vrbových proutků a každá 
měla po obou stranách držáky pro 
vytahování z těplušky. Po obou stranách 
sušárny byly samostatné vchody do dvou 
komůrek. V té menší se topilo a přikládalo 
do kamen, tzv. čelusťou - otvorem ve 
stěně. Nejlépe se k tomu hodily pařezy 
starých stromů, které hořely pomalu
a stejnoměrně. Kamna měla půdorys 
tvaru kříže, jehož obě ramena v těplušce 
byla oddělena tenkými stěnami z kachlí, 
aby teplo z ohně mohlo prolínat a vyhřívat 
uzavřené prostory.  Ve větší komůrce se 
manipulovalo se sušícím se ovocem. Stály 
zde koše, opálky a dva páry kozlů. 
V sušárně byly i lavice, kde posedávali �, 
kdo ji obsluhovali. Na tyto vzácné chvíle
v časech krá�cích se dnů
a končícího hospodářského roku 
vzpomínal Jaroslav Žíla: „Zde sídlí ona 
poesie podzimních chladných večerů, kde 
milé teplo při slabém světle petrolejové 
lampičky otevírá srdce vzpomínkám 
a vyprávěním o věcech dávných, o časech 
dobrých i zlých. Zde rodí se fantasie 
vypravěčů před očima užaslých 
pozorovatelů, zejména ogarů a děcek… Tu 
klekánica přele� koléj sušírně – prám 
včiléj ju kdosi zahlédl – že až mráz děckám 
v kútě sedícím 
po těle přeletěl.“ Josefu Balajkovi se zase 
vybavovaly obrazy z dětství: „Tam bývalo 
dobře, zvláště večer, kdy při plápolajícím 
ohni a příjemném teple vypravovaly se 
různé příběhy anebo se zpívalo. Největší 
rados� však bylo, když nás staříček 
zavolal, abychom mu pomohli přebírat 
rozsušené ovoce. Na velikých dřevěných 
lísách, umístěných na stole nebo na 
dřevěných kozách, přebíraly se zápečky. 
Zápečky – to slovo omamné. Ještě dnes 
sbíhají se sliny v ústech. Jsem si jist, že 
kdyby staří bohové na Olympu znali 
zápečky, byli by místo ambrosie zvolili 
zápečky za svůj božský pokrm. Když jsme 
byli s přebíráním zápeček, jichž se mohl 
každý do syta najís�, hotovi, vysypaly se 
znova na lísy, aby se dosušily a na jiné 

prázdné lísy daly se zase čerstvé švestky.“ 
Později přišly na řadu hrušky a jablka, 
která se krájela na krajanky, tedy křížaly. 
Postup sušení podrobněji popisoval 
Jaroslav Žíla: „Když se ovoce začíná sušit, 
říká se na Vizovsku, že schodí. Zápečky 
trnek dávají se na dosušení,
 a aby dostaly lesk asi na půl hodiny na lísy 
umístěné nad kamny. Lísy s ovocem se 
musí každých 6 hodin obracet. Říká se 
točit. Schodí-li ovoce dobře, je za 24 hodin 
usušeno. Trnky a hrušky za 48 hodin, 
krajanky za 36 hodin. 

Sušené ovoce se pak skladovalo
v plátěných pytlících rozvěšených na hůře 
nebo se prodávalo dále. Valašsko ročně 
vyprodukovalo mnoho vagonů sušených 
trnek, které se vozily na trhy do větších 
moravských měst, ale i do Pruska či Vídně. 
Než k nám byla dovedena železnice, vozily 
se plné pytle na povozech, někdy dokonce 
i pěšky na zádech, na nádraží
v Napajedlech. Vzpomínám na tradovanou 
rodinnou historku, jak jeden z našich 
předků prodával sušené trnky kdesi na 
Šumpersku. Shodou okolnos� mu však 
jeden z pytlů spadl do močůvky. Neváhal 
však, ovoce vysušil na sluníčku a toto zboží 
prý se podařilo nejrychleji rozprodat, 
neboť mělo nejvíce lesklou a vláčnou 
slupku.

V Sousedíkově kronice se pak dočítáme: 
„V zimním období se sušené ovoce 
konzumovalo na různé způsoby. Mlelo se 
na masovém mlýnku a dávalo do buchet. 
Zejména pagáčky hrušáky byly vynikající. 
Vařilo se i ve vodě a vzniklá šťáva byla 
sladká, dobrá a zdravá. Sušené trnky se 
povařily a konzumovaly jako kompot. Také 
sladká rýže se sušenýma trnkama velice 
chutnala.“    

                      

                                                     Pavel HURTA

Použitá literatura:

BALAJKA, J.: Jak Lipjané žili a bavívali se. 
Podřevnicko, ročník III., číslo 2, Únor 1947, 
str. 36-38.

ŽÍLA, J.: Valašské sušírny. Podřevnicko, 
ročník IV., číslo 2, Prosinec 1947, 
str. 21-25.

VONDRUŠKOVI, A. a V.: Průvodce českou 
historií. Vesnice. Nakladatelství Vyšehrad. 
2014. 

Kronika rodiny Sousedíkovy 
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SVOZY ODPADŮ V ROCE 2025

QR kód vás přesměruje na internetové stránky obce na  informace o aktuálních svozech odpadu.   
QR Služby

 Želechovice nad Dřevnicí

od 1. 1. 2025 je 950 Kč / osobu, poskytnuta je úleva z poplatku,
a to poplatníkům s trvalým pobytem v obci, kteří se zapojili do Mo�vačního
a evidenčního systému, vzniká nárok na úlevu na základě získaných ekobodů, 
přičemž hodnota jednoho ekobodu byla OZV stanovena na 8 Kč. 
Celková maximální možná úleva činí 80 % z výše poplatku stanoveného. 
Výši úlevy občané již vidí na svých odpadových účtech na

POPLATEK ZA KOMUNÁLNÍ ODPAD od fyzických osob vlastnících na katastru obce 
Želechovice nad Dřevnicí stavbu
určenou k rekreaci, byt nebo rodinný dům, je od 1. 1. 2025 ve výší 950 Kč/ objekt.

POPLATKY ZE PSŮ od 1. 1. 2025 je 1 pes / 150 Kč, za druhého a každého
dalšího psa poplatníka je rovněž 150 Kč.

ZMĚNA CENY ZA STOČNÉ od 1. 1. 2025 je 58, 60 Kč / m3 bez DPH.

CENA VODNÉHO NA OBECNÍM VODOVODU NA PASEKÁCH 
od 1. 1. 2025 je cena vodného stanovenovena provozovatelem
v souladu s cenovými předpisy, jako dvousložková ve výši 
34,55 Kč bez DPH / m3 + 250 Kč bez DPH vodoměr / rok.

31. 12.

SMĚSNÝ 
KOMUNÁLNÍ
ODPAD 
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www.mojeodpadky.cz

POPLATKY V ROCE 2025
VÝŠE POPLATKU ZA OBECNÍ SYSTÉM
ODPADOVÉHO HOSPODÁŘSTVÍ 

www.mojeodpadky.cz

SMĚSNÝ 
ODPAD 
NEDOSTUPNÁ
MÍSTA

SÁČKOVÝ
SVOZ PLASTŮ

SÁČKOVÝ
SVOZ PAPÍRU

NOVĚ NA SBĚRNÉM MÍSTĚ V AREÁLU ZD 

SBĚRNÉ
MÍSTO

NEBEZPEČNÝ ODPAD
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Placená inzerce Obecní inzerce

Ing. Ivo Thurner 
starosta obce

Dr. Alena Gajdůšková
místostarosta obce

OBEC ŽELECHOVICE
HLAVNÍ SPONZOR


